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Po mnenju strokovno-programske
komisije filmski sklad s prihodom
državnega uslužbenca Igorja
Prodnika na mesto v.d. direktorja
nima več enakega statusa in vsebine
kot javni sklad, s katerim je ta
komisija začela sodelovati. Zato so
na prvem sestanku z novo upravo, v

sredo, 12. septembra, vsi trije člani
komisije odstopili. Kakršne koli druge
izjave glede 'razpustitve' SPK ali
morebitnega nadaljnjega sodelovanja
z upravo so potvorba.
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Šest mesecev je
minilo, odkar sem
m i n i s t ra
Si m o n i t i j a
prvikrat opozorila,
da filmski sklad
pod Stanetom
Malčičem ne
deluje, kot bi
moral. In potem še
velikokrat –

Simonitija in za javne finance
odgovornega ministra Bajuka – z
argumenti, da gre zares. Kljub svarilom
in apelom, tudi ko so se proti njunemu

ravnanju dvignili strokovna javnost,
Nacionalni svet za kulturo, Društvo
slovenskih filmskih ustvarjalcev in
novinarji, je Simoniti ostal gluh in slep,
vse odtlej ni s prstom mignil, da bi
zadeve razčistil, saniral in omogočil
ponoven zagon filmske produkcije, da
bi naredil konec uničevanju filma,
bojda njegove prioritete. Pač, z lažmi,
katerih avtor je sicer Prodnik, vendar jih
je minister podpisal, me je, očitno
motečo, na hitro umaknil iz
nadzornega sveta filmskega sklada.

���%�/�.�
��0��

Preteklih 11
mesecev
potrpežljivo in
p ozo r n o
s p re m l j a m
neutemeljene,
nestrokovne in
povsem plehke
očitke, ki letijo na
račun mojega
domnevno

pornografskega scenarija za
celovečerni film z naslovom Srednja
šola.
Naj vas najprej spomnim, da
nadzornemu svetu filmskega sklada
njegov statut prepoveduje umetniško
ocenjevanje scenarijev, poseganje v
njihovo vsebino in cenzuriranje. Toda
nadzorni svet skupaj z Igorjem
Prodnikom zadnje čase počne vse to
in še več. S floskulami zavaja javnost,
blati moje umetniško delo in me po
celi črti v javnosti poskuša
diskreditirati kot legitimnega
re ž i s e r j a .

/.../ Filmski projekt Srednja šola je na
zadnjem pravno legalnem razpisu
oktobra 2006 dosegel več kot 75 točk
in se tako uvrstil v program za
realizacijo. Nato je bila najprej čez
noč suspendirana tedanja direktorica
Irena Ostrouška, hkrati pa je
odjeknila floskula, da se na skladu
potepa pornografski film Srednja
šola, ki zaradi svoje vsebine nikakor
ni primeren, da bi bil šel v
realizacijo. In zgodba je bila za sklad
končana.
/.../ Naj za konec omenim še, da
mene kot avtorja v zadnjih 11
mesecih, odkar so povsem nelegalno
ustavili nastajanje mojega filma,
kljub moji pripravljenosti nihče od
zgroženih na filmskem skladu in v
nadzornem svetu ni pozval k
dialogu, da bi argumentirano in
konstruktivno pokomentirali
razkorake v interpretaciji scenarija.
Kot kaže, je slovenski film najbolje
zatreti v kali, preden se sploh rodi.
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Ob popolnem
razsulu slovenske
filmske produkcije
oziroma državne
politike na tem
področju je treba
osvetliti vzroke za
takšen položaj. Že
v preteklosti je
slovenska filmska
produkcija zastala

za celo leto, in sicer pod
ministrovanjem ministra za kulturo
gospoda Capudra. Svetovalec za film je
bil takrat gospod Prodnik.

Kaj želi gospod Prodnik? Sam ima
izrazito slabo in zaničevalno mnenje o
slovenskih filmskih ustvarjalcih. Kdor je
kdaj z njim o tem razpravljal, je slišal,
da so slovenski scenariji ničvredni,
režiserji nesposobni, producenti pa
goljufi. Samo gospod Prodnik ve, kako
se scenarije napiše, saj jih je sam
napisal kopico, le on zna režirati,
vendar niso bila njegova dela nikoli
objavljena zaradi takšnih ali drugačnih
zarot, on bo discipliniral producente
tako, da jim bo povedal, kaj in kako
bodo delali.

Ali gre takemu človeku zaupati vodenje
politike na katerem koli področju?
Rezultati njegovega dela temu odločno
nasprotujejo. Tudi sam sem nasedel
njegovemu leporečju in vehementnemu
nastopu, kot tudi gospodu Malčiču. /.../

Prodnik vztrajno ignorira in krši vse

postopke, da bi dosegel svoj cilj – postati
vrhovni poglavar slovenske filmske
produkcije. Napačen je bil postopek
imenovanja direktorja Viba filma,
napačen postopek razrešitve direktorice
FSRS Irene Ostrouška, napačen
postopek izdaje odločb zavrnjenega
programa realizacije filmov, napačen
postopek sestave programa produkcije
za letošnje leto. /.../

Spominjam se, da mi je večer pred sejo
nadzornega sveta FSRS, na kateri je
gospod Malčič odstopil, po telefonu
sporočil, da me bo predlagal na
Malčičevo mesto, če ne podprem
predloga realizacije filmov, potem bom
pa videl.

In sem videl. Kako je gospod Malčič
onesposobil FSRS, kako ministrstvo za
kulturo (MK) vleče vse niti FSRS, kako
uslužbenka FSRS zvesto poroča MK vse,
kar se na FSRS dogaja. Pomnim, da mi
je na sestanku, na katerega me je
gospod Prodnik klical, jasno povedal
(ob uporabi policijskih metod –
nepooblaščenega snemanja), da je
oblast nad zakoni, prek nadzornega
sveta in zmanipuliranimi sklepi
strokovne javnosti in zainteresiranih
producentov me je silil, da sem dal
sporni program v proceduro ter da bi
podpisal pogodbe, na koncu pa me
razrešil. /.../
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Zaradi skoraj enoletne prekinitve
filmske produkcije v Sloveniji, zaradi
samovoljnega vmešavanja
posameznikov v imenu države v
avtonomijo filmskih ustanov, zaradi
ogrožanja načela svobode
umetniškega izražanja, zaradi
nezakonitih postopkov in zaradi
podaljševanja agonije z vedno novimi
nesmiselnimi ukrepi zahtevamo:

1. da predsednik vlade poskrbi, da bo
minister za kulturo odstranil iz vseh
filmskih ustanov Igorja Prodnika in
Staneta Malčiča,

2. da vlada odpokliče člane
nadzornega sveta Filmskega sklada
RS ter po temeljitem posvetu s stroko,

vendar v najkrajšem možnem času,
imenuje nove,

3. da poslovanje Filmskega sklada RS
pregledata računsko sodišče RS in
komisija za preprečevanje korupcije,

4. da z ministrom za kulturo
sestavimo skupno komisijo
predstavnikov strokovne javnosti in
ministrstva za kulturo iz treh do
petih članov, ki uživajo zaupanje
večine stroke. Izdela naj predlog za
sanacijo stanja ter načrt
dolgoročnega zakonskega urejanja
(reforme) področja AV.

Če do 1. oktobra 2007 odziva
odgovornih ne bo,

1. bodo člani naših združenj sprožili
vse potrebne postopke, tudi kazenske,
za zagotovitev svojih legitimnih
p ra v i c ,

2. bomo o dogajanju v naši
kinematografiji obvestili najširšo
evropsko strokovno in siceršnjo
javnost,

3. bomo v povezavi z vsemi
sorodnimi združenji, sindikati in
posamezniki, ki so nas pripravljeni
podpreti, javno izkazali svoje
nestrinjanje.
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 – »To tiskovno konferenco
smo sklicali zaradi zares katastrofal-
nega stanja, ki vlada trenutno na po-
dročju filma,« je uvodoma dejal pred-
sednik Društva slovenskih filmskih us-
tvarjalcev (DSFU) dr. Igor Koršič in
dodal, da to stanje enako presojajo tudi
na Društvu slovenskih režiserjev in
Združenju slovenskih filmskih produ-
centov. Predstavniki vseh treh sklica-
teljev tiskovne konference in nekdanja
podpredsednica nadzornega sveta Fil-
mskega sklada (FS) Marjetica Mahne
so argumentirano pojasnili, kaj je pri-
vedlo do katastrofalnega stanja sloven-
ske kinematografije, pripravili pa so
tudi predlog, kako bi ga lahko pre-
magali.

Do takšnega stanja seveda ni prišlo
samodejno, marveč po zaslugi (ali kriv-
di) dveh mož, ki sta v zadnjem letu
obvladovala Filmski sklad – St a n e t a
Ma l č i č a in Igorja Prodnika. Njuna
oblast se je začela z odstavitvijo tedanje
direktorice sklada Irene Ostrouške, ta
odstavitev pa se je na sodišču izkazala
kot nezakonita. Njuna oblast se je torej
začela z nezakonitim dejanjem in se v
tem stilu tudi nadaljevala: po razrešitvi
direktorice je njeno mesto zasedel Sta-
ne Malčič v funkciji predsednika na-
dzornega sveta FS, njegov prvi ukrep pa
je bil samovoljna in neargumentirana
razveljavitev predloga filmskega pro-
grama za leto 2007. Podpredsednica
nadzornega sveta Marjetica Mahne je
spraševala ministrstvo za kulturo, ali
Stane Malčič kot upokojenec lahko vo-
di javni sklad, ministrov odgovor pa je
bil, da mora Malčič za svoje delo dobiti
plačilo. Malčičevo delo v vlogi uprave
FS pa je bilo »suspendiranje vseh pravil
igre«, kot je Marjetica Mahne definirala
njegovo preprečevanje objave javnih
natečajev za sofinanciranje filmskih
projektov. Mimo vseh pravil igre je nas-
tal tudi njegov program za leto 2007, o
katerem je letos junija razpravljal na-
dzorni svet. Na tej seji je Igor Prodnik, ki
je po besedah Marjetice Mahne vse
dotlej trmasto branil Malčiča, nena-
doma zahteval njegov odstop. Kmalu
zatem pa je tudi dosegel, da je vlada na
njegov predlog Marjetico Mahne ra-
zrešila članstva v nadzornem svetu.
»Očitno je bilo moje prepričanje, da
sem kot nadzornica in predstavnica
ministrstva za finance dolžna opozoriti
na to, kako Prodnik in Malčič ignorirata
predpise in kako 'gospodarita' z javnim
denarjem, napačno. Iz nadzornega
sveta sem bila umaknjena, ker sem
izpolnjevala zakonsko obveznost na-
dzornice,« je povedala Mahnetova.

Čez nekaj mesecev je podobna uso-
da doletela Denisa Miklavčiča kot v.d.
direktorja Filmskega sklada, ker se je po
presoji Igorja Prodnika kot predsed-
nika nadzornega sveta sklada obiral z
realizacijo programa za leto 2007, ki ga
je letos julija potrdila vlada. Toda Mi-
klavčičevi »zadržki« so bili posledica
neodvisne pravne presoje, ki je ugo-
tovila, da je ta program, ki ga je pri-
pravil Stane Malčič »mimo vseh pravil
igre« oziroma postopkov, ki jih določa
področna zakonodaja, nezakonit.
»Malčič je ta program nameraval
uveljaviti kot izreden program, in to v
celoti. Takšna uzakonitev izjeme bi se-
veda pomenila precendens in omo-

gočila direktorju FS diktat slovenske
filmske produkcije ter negiranje načela
enakopravnega dostopa do javnih
sredstev,« je menil Denis Miklavčič.

Toda česar ni hotel storiti Denis Mi-
klavčič – uresničevati potrjen, v prav-
nem pogledu pa nezakonit program za
leto 2007 – se je z velikim pompom lotil
Igor Prodnik, ki je kot novi predsednik
nadzornega sveta postal tudi v.d. di-
rektorja. Predsednik DSFU dr. Igor Kor-
šič si pri tem ni mogel kaj, da se ne bi
spomnil primerjave z bin Ladnom, ki
so mu zaupali popravljanje newyorških
stolpnic. Toda Igorja Prodnika, nav-
zočega na tiskovni konferenci Društva
slovenskih filmskih ustvarjalcev, ni to-
liko vznemirila ta primerjava, kot pa
dejstvo, da ga na to konferenco niso

povabili. Saj se je vendar že v intervjuju
za Delo predstavil kot mož, ki bo v dveh
mesecih »rešil« letošnji filmski pro-
gram. Ko pa je začel naštevati, kaj vse je
že postoril v enem samem tednu, je
med udeleženci tiskovne konference
izzval huronski smeh in nato dvorano
protestno zapustil.

Predsednik Gospodarsko interesne-
ga združenja producentov Ma t j a ž
Žbontar je napovedal pritožbe vseh
producentov, nosilcev projektov iz za-
konitega programa, ki ga je pripravila
nezakonito odstavljena direktorica, brž
ko bo uprava FS oziroma Igor Prodnik
izdal prvo odločbo o realizaciji kate-
rega izmed projektov iz sprejetega, to-
da nezakonitega programa.
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